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P O S T A -
L Á D A 
Mit sütsz, 
kis pék? 

Miért nem lehet reggel 
friss péksüteményt kapni a 
pavilonokban, üzletekben? 
— kérdezi Herbeck Józsefné 
(Szeged, Bajza utca 2.) hol-
ott az emberek többsége ezt 
reggelinél szeretné látni 
asztalán. 

Olvasónk bizonyára a B a j . 
za utca környékén levő bol-
tokban szerezte tapasztala-
tait, mégis úgy gondoljuk, a 
városnak nemcsak ezen a 
pontján lehet panasz a kifl i , 
és zsemleellátásra. 

Mi annak az oka. hogy a 
felnőttek, gyerekek nem 
tudnak friss péksüteményt 
reggelizni? A sütőipari vál-
lalattól azt a választ kaptuk, 
hogy ritkán ugyan, de meg-
esik, hogy az ú j osztrák gép 
meghibásodik. Ilyenkor ké-
sik a reggeli áru az üzletek-
ből. Kalácsot is sütnek ele-
get — mondták a vállalat-
nál — csakhogy nem ha j -
nalban, hanem a délelőtti 
órákban. Ha éjszaka készíte-
nék, reggelre — ahogy a 
szakemberek mondják — 
szívós lesz a kalács. 

S ha langyos kalácsot nem 

Ez volt a címe annak a 
rendezvénynek, melyet a 
Paprika kisvendéglő hirde-
tett, nyolc forint belépővel 
— ír ja Kacsari János (Rösz-
ke, 104/A) Csakhogy ez a 
randevú nem sikerült. Ol-
vasónk több más, szórakozni 
vágyó vendéggel együtt várt 
a művészekre — korgó gyo-

Olvasónk panaszlistáján 
nem szerepel az, hogy a ti-
zenkét forintot is kidobták 
az ablakon. Nem is írhatta 
azt, hiszen visszafizették ezt 
az összeget. 

Az elhibázott vacsoráért, 
az időközben félannyival 
megnövekedett belépődíjért 
a vendéglő a felelős. A rossz 
hangulatról, az elmaradt 

ők 
tehetnek. Legfeljebb okosab-

morral, egyre paprikásodó 
hangulatban: mert a belé- műsorról azonban nem 
pőért tizenkét forintot fize-
tett, s a kötelező vacsorafo-
gyasztásra fél nyolc helyett b a n> gyorsabban kellett vol-
negyed tízkor került sor. na lecsillapítaniuk a szóra-
Művészeknek. műsornak gozásra felkészült vendége-
hamva sem volt. Tíz órakor , . „ „ . , _ . 
érkezet a h í r : a várva várt k e t H a m a s s a l n e m 1S> v a " 
vendégek Örkény községnél csoraval illett volna időben 
karamboloztak. kiszolgálni őket. 

Válaszol az illetékes 
„A címzett: TÜZÉP" cím-

mel szeptember 26-án meg-
jelent írásra valaszolt a vál-
lalat igazgatója, dr. Kókai 
József és az áruforgalmi osz-
tály vezetője, dr. Békési Jó-
zsef. Idézet a levélből: 

„Telepeinken 
mennyiségű és 
tüzelőanyaggal állunk a vá-
sárlók rendelkezésére. Emel-
lett is előfordulhat, hogy a 
10. sz. Volán Vállalat szállí-
tás-szervezési okból, vagy 
fuvareszköz hiánya miatt 
késve viszi k j a vásárló tü-
zelőjét. A Volán vállalattal 
folyamatosan 
tar tunk annak 
hogy a megvásárolt tüzelőt 
néhány napon belül kiszállít-
sák, azonban a Volán hibá-
jáért a felelősséget vállalni 
nem tudjuk." 

Hogy a 7. számú kiskun-
dorozsmai telepen 
zajlott le az a vásárlás, azt 
utólag, a szem- és fül tanúk 
segítségével is nehéz felidéz, 
ni, így igazságot tenni is. Az 
igaz, í r ják a levél megfo-
galmazói, hogy a TÜZÉP ki-
szolgálási rendszeréből, ab-
ból, hogy az árut magának a 
vásárlónak kell a járműre 
felraknia, sok bonyodalom 

munkáját , hogy arra ne le-
gyen panasz a jövőben. 

Egy Minivizor tévé javítá-
sának elhúzódásáról közöl-
tünk levelet október 6-án. A 
szegedi Gelka-szerviz veze-
tője dr. Strohner Ferenc 

megfelelő válaszolt a panaszra. Többek 
választékú között ezt í r ja : 

„Műszerészünk este keres-
te fel ügyfelünket, mivel a 
a hosszú várakozással nem 
akarta zavarni a család es-
ti nyügalmát. Megegyeztek 
abban, hogy két nap múlva 
ismét jön, akkorra bekap-
csolt készülékkel várják, és 

kapcsolatot ha a hiba jelentkezik a ké-
érdekében, szüléken megjavítja. A meg-

beszélt Időpontban a pana-
szos nem volt otthon, akkor 

Országos népesedés-
politikai tanácskozás 

Az egészségügyi miniszter előadása 
A Magyar Vöröskereszt 

országos elnöksége, a Békés 
megyei tanács vb és a gyu-
lai városi tanács vb közös 
rendezésében kedden Gyulán 
kétnapos országos népesedés, 
politikai ankét kezdődött. A 
tanácskozásra az ország 
minden tájáról több mint 
300 orvos, vöröskeresztes ak-
tivista, párt-, tanácsi dolgozó 
érkezett. A város; tanács 
dísztermében rendezett an-
két elnökségében helyet fog-
lalt dr. Szabó Zoltán egész-
ségügyi miniszter, dr. Medve 
László, az MSZMP KB al-
osztályvezetője, Ortutay Zsu-
zsa, a Magyar Vöröskereszt 
alelnöke. Hantos János, a 
Vöröskereszt főtitkára, to-
vábbá a megye vezetői. 

A kétnapos országos ta-
nácskozáson dr. Szabó Zol-

talál az intézkedés kellő 
visszhangra, megértésre. A 
társadalom széles körű ösz-
szefogása hozhatja meg a 
kívánt eredményt. A gazda-
sági szervek vezetőinek jó 
hozzáállása kedvezően befo-
lyásolja a helyzetet. Különö-
sen nagy feladatok várnak a 
Magyar Vöröskereszt aktí-
váira, a párt, a tanácsi szer-
vek, a tömegszervezetek ve-
zetőire. 

— A legfontosabb a nők, 
az édesanyák és az utódok 
védelme — mondotta dr. 
Szabó Zoltán —, majd így 
folytatta: csak egészséges 
édesanyák képesek egészsé-
ges gyermekeket nevelni. 
Kiemelt feladat tehát a csa-
ládtervezés, az egészséges 
életmódra nevelés. Már most 
meg kell teremten; annak 

tán A népesedéspolitikánk feltételét, hogy 1974. szep-
ldőszerű kérdései címmel temberében az általános és 
tartott vitaindító előadást. 

Bevezetőben a népesedés 
alakulásának tényezőit ele-
mezte a miniszter. Hangsú-
lyozta: szerteágazó okokra 
vezethető vissza a népesedés 
alakulása, ezért a népesedés-
politikai határozat végrehaj-
tása is szerteágazó. A népes-
ség alakulását piramishoz 
hasonlította, mondván: ha az 
alapot az egyéves korú gyer-
mekekre épít jük s a piramis 

középiskolákban megkezd-

hessék a családtervezés ok-
tatását. 

Felhívta a figyelmet ár ra 
is a miniszter, hogy a lakás-
építésnél, a lakáselosztásnál, 
az üdültetésnél és számos 
más területen előtérbe kell 
kerülniök a több gyermekes 
családoknak. Ezt határozat-
tal nem lehet elintézni; eh-
hez a társadalom jó hozzá-
állása, a gazdaság; és szak-
mai vezetők megértése szük-
séges. Segítsék a kismamát 
már szülés előtt is, de ak-
kor is, amikor a gyermek-
gondozási szabadságról visz-
szatér — mondotta befeje-
zésül dr. Szabó Zoltán. 

Ezután Ortutay Zsuzsa a 
vöröskeresztes feladatokról 
tartott előadást. 

A kétnapos gyulai népese-
déspolitikai tanácskozáson 
összesen 23 előadás hangzik 
el. 

műszerészünk üzenetet h a - ' tetejére állí t juk az ország 
gyott, és kérte, hogy szólja-
nak be a szervizbe, ha a hi-
ba jelentkezik. Ügyfelünk 

miként azóta sem kérte készüléké-
nek javítását, ebből arra kö-
vetkeztettünk, hogy a készü-
lék jó, panaszát valami kül-
ső zavar okozhatta." 

Lapunk október 17-i szá-
mában „Hol az alufólia?" 
címmel cikk jelent meg a 
Postaládában. 

A Kereskedelmi Vállalat 
szegedi kirendeltségének 
igazgatója, if j . Rovó István keletkezik. Ezért ismételten 

, felhívták a telepvezető fi- és Gál Ferenc áruforgalmi 
is, ezt a magyarazatot kuld- g y e l m é t , hogy fokozottabban vezető levelet küldött szer-
jük olvasónknak. ellenőrizze árukiadóinak kesztőségünkbe, melyben le-

írják, hogy a fóliaellátásban 
valóban volt pillanatnyi 
fennakadás, de a cikk meg-
jelenése óta ismét kapható 
az üzletekben a háztartások 
kedvelt csomagoló anyaga. 

gázért? 
Gyuris Ferenc (Szőreg, Dó-

zsa u. 25.) részletesen beszá-
kon viszont, ha árulnak is 
gázt, nehéz kicserélnie az 

legöregebb lakóit, jól érzé-
kelhetjük, hogy az oldalfa-
lak nem lehetnek hullámzó-
ak. A népszaporulat mindig 
legyen egyenletes, mert az 
ingadozást az egész társada-
lom fejlődése megsínyli. Szo-
cialista társadalmunkban az 
átlagos életkor egyre növek-
szik, s a termelés egyenletes 
fejlődése a munkabíró fia-
talok népes táborát igényli. 

— A párt és a kormány a 
különböző gazdasági és tár-
sadalmi szervek segítségével 
felmérte a népesedéspolitikai 
helyzetet, s meghozta a 
szükséges intézkedéseket — 
mondotta a miniszter. — Ez 
azonban önmagában nem 
elég. A népgazdaság hiába 
hoz nagy anyagi áldozatot a 
gyermekeket nevelő csalá-
dok megsegítésére ha nem 

mol arról, hányszor fáradt üres palacot annak, aki Sze-
el a szőreg; pb-gáz cserete-
lepre — hiába. Mindannyi-

geden dolgozik, hiszen 5-ig, 
a zárásig képtelenség odaér-

szor a „Gáz nipcs" felirat nie. Ezért azt kéri olvasónk, 
fogadta, csupán az ígéretben t o l m á c s o l j u k t ö b b e k ó h a j á t . 

a cseretelep délután 6-ig le-
gyen nyitva. 

megjelölt nap változott, elő-
ször keddre, aztán keddről 
csütörtökre. Ezeken a napo-

Szerkesztői üzenetek 
Farkas József (Bal fasor 19.), Póesai János (Hajnal u. 

58.): levelüket elküldtük az illetékeseknek, tőlük vá-
runk választ. Az Odessza 16.. 17. számú ház lakóit 
kérjük, hogy az IKV-nál jelentsék, hogy a műanyagpad-
ló cseréjéből keletkezett hulladékok még mindig a lép-
csőházakban éktelenkednek. A vállalatnál azonban, akár 
levelben, írásban, vagy telefonon jelentkeznek, mutat-
kozzanak be. Névtelenül sehol sem teljesitik kérésüket 

Aratás 

Értesítjük a termelőszövetke-
zeteket, állami gazdaságokat és 
vállalatunkkal kapcsolatban 
álló vállalatokat, intézménye-
ket, hogy 
SZEGED, DOROZSMAI ŰT 33. SZÁM ALATTI 

alkatrészgördülő-
csapágy- és műszakiáru-
raktárainkban 
1973. NOVEMBER 1-TÖL NOVEMBER 15-IG 

év végi vagyonmegállapitA 
leltározást tartunk 

A leltározás ideje alátt a betakarításban részt 
vevő gépek alkatrészeinek kivételével az áru-
kiadás szünetel. 

AGROKER VÁLLALAT, 
SZEGED 

a viragmezon 
Kézzel szedik, kombájnnal csépelik 

Az algyői út mentén, a A ..tarka üzemág" jó kie-
szegedi Felszabadulás Ter- gészítője a kertészetnek. Ko-
melőszövetkezet kertészeté- ra tavasszal vetik, illetve 
ben harminc hektáron vi- palántázzák a virágokat, és 
rágmező díszlik. A legvál- késő ősszel szedik, tehát 
tozatosabb színű őszirózsa- olyankor nyúj t munkalehe-
félék, kínai szegfűk, petú- tőséget a szövetkezeti ta-
niák, nemesített búzavirágok goknak, amikor egyéb teen-
és még legalább harminc- dő már nem Sok akad a 
fa j t a virág sorakozik külön- kertészetben. 

most A / f - - ü l e t é t 

^ . • a S ^ S S S S S T í í S S S e annak" 
csépelik ki b^ő lük a magcü; h o s y egészséges, kiváló mi-
Több min t? száz nül Urn éter "ősegű szaporítóanyagot 
mesterséges csapadékkal y e j e K ' 
árasztották el a pompás nö- A szegedi virágmag leg-
vényeket, hogy megvédjék a nagyobb vásárlója Hollan-
károsodástól a nagy aszály- dia. de szállítanak még a 
ban. A termesztés általában HUNG AROFLÓR Vállalat — 
jövedelmező, de egyben koc- amelynek tagja a Felszaba-
kázatvállalással jár, mert dúlás Tsz — közvetítésével 
kedvezőtlen Időjárás ese- Franciaországba, s általában 
tén — például ha túl sok az azokba az államokba, ahol 
őszi csapadék — a magok- kevés a napfény, rövid az 
nak csak egy része lesz esi- ősz, s ezért ner* tudnak ve-
raképes. tőmagot előállítani. 

Favágó kombájn 
A Kiskunsági Erdő- es Fafeldolgozo Gazdaság helvéciai 

erdészetében most próbálják ki az ú j szovjet gyártmányú 
fakitermelő kombájnokat. A negyven lóerős motorral fel-
szerelt géptípus tiz ember helyett dolgozik. A másik, hat-
vanöt lóerős kombájn kétszer-háromszor ekkora teljesít-
ményre is képes. 

Huszonöt községben 
33 orvosi körzet 

Javult a járás egészségügyi 
ellátása 

Jó a szegedi járás egész-
ségügyi ellátása — így ösz-
szegezhetnénk röviden dr. 
Palotás Mária járási főor-
vosnak. a tanácselnökök 

megyei egészségügyi osztály 
több mint 1 millió forintot 
adott a járás támogatására, 
felszerelések eszközök vá-
sárlására és karbantartás-

részvételével rendezett ta- ra. A karbantar tás folyama-
nácskozáson elhangzott sza- tos, az ú j eszközök szállttá -
vai. A summás megállapítást sa sajnos akadozik, 
érdemes részekre bontanunk, Hatszázhatvan gyermek 
hogy beleláthassunk az született járásunkban az év 
utóbbi évek dicsérendő tö- első felében. Az anya- és cse-
rekvéseibe. csemövédelem jó, tanácsadó-

A járás 25 községében 33 ink fennakadás nélkül vég-
orvosi körzet működik, és zik el betegséget megelőző 
minden körzetnek van orvo- munkájukat . A bölcsődék 
sa is. Ügy tűnik, jól válasz-
tottak orvost a községek — 
és községet az orvosok — 
hiszen másfél éve egyetlen 
állásváltoztatás nem történt. 
Az orvosok munkájá t 34 vé-

helyzetével sajnos még nem 
dicsekedhetünk, korszerűnek 
csupán egy mondható — a 
felújított újszentiváni —, de 
hamarosan elkeszül a kiste-
leki is. Az előző megfogal-

dőnö, és 27 körzeti ápolónő mazás bár továbblépésre 
segíti. Az utóbbiaknál hat ösztönzi az illetékeseket, ne 
betöltetlen állást tart nyil- keltsen aggodalmat a szü-
ván a járási hivatal. A ren- lökben. A gyermekek minde-
delőintézet átadása után ol- nütt jól tápláltak, a bölcső-
dódhat meg igazán a szak- dék zavartalanul működnek, 
orvosi ellátás régóta húzódó Járványos betegség hosszú 
problémája, addig a szegedi évek óta nincs. 
klinikák és a szegedi rende-
lőintézet lát ja el a járás rá-
szoruló betegeit is. A szak-
orvosi vizsgálat természete-
sen a községekben sem ide-
gen, járási szervezéssel fog-

Elismeréssel szólt dr. Pa -
lotás Mária a közegészség-
ügyi dolgozók munkájáról : 
az egészségügynek ezen a te-
rületén teljes rend uralko-
d i k — m o n d o t t a . R é s z l e t e s e n 

orvosok, gyermekgyógyá- foglalkozott szociálpolitikai 
szok nőgyógyászok és egyéb problémáinkkal és azokat 
szakorvosok is látogatják súlyosnak nevezte. Tizenöt-
rendszeresen a községi ren-
delőket. 

A megelőzés és gyógyítás 
tárgyi föltételei akkor nevez-
hetők . kielégítőnek, ha szem 
előtt ta r t juk a teljes megol-
dásra való törekvést. Tizenöt 
olyan rendelő működik a já-
rásban, amely a legmaga-
sabb követelményeknek is 
megfelel, három jó, hét 

ezer 241 hatvan éven felüli 
öregük van most, több mint 
fele tanyán él, és 1634 olyan-
ról tudunk, akinek nincsen 
gondviselő hozzátartozója. 
Növelni kell mindenképpen 
a napközi otthonok számát, 
és bővíteni a házi gondozók 
körét. Föl kell tárni a helyi 
erőforrásokat is, és szélesí-
teni a társadalmi erők köz-

dig éppen a felújítás stádiu- reműködését. Tiszteletremél-
mában van. A főorvosnő tá- tó példaként emiitette meg a 
jékoztatása szerint Baks, kisteleki gyakorlatot: a ter-
Pusztaszer és Zsombő kör- melőszövetkezet nőbizottsá-
zetj orvosi rendelőjénél sür- gának tagjai például ellen-
gős intézkedésre van szük-
ség, növelni kell a rendelők 
alapterületét, és javítani fel-
szerelését is. 

A tanácsadó-hálózat ki-
épült, jónak -mondható, a 
tárgyi föltételeket azonban 
számos községünkben javí-
tanunk kell. Domaszék, Ti-
szasziget és Pusztaszer ta-

szolgáltatás nélkül vállalják 
a tanyán élő öregek gondo-
zását. Súlyos gondjaink meg-
oldásánál a termelőszövetke-
zeteknek a mostaninál min-
denképpen nagvobb részt kell 
vállalniok. Hét községünk 
például már most megnyug-
tatóan rendezni tudná nao-
köziotthon nyitásával az idő-

nácsadója igen rossz körül- sek problémáit, egvelőre 
mények között működik, csak Sándorfalva lépett elő-
Hozzáfűzte azonban a beve- re ezen a téren, 
zető: minden községben gya- A jövő feladatai között 
korlati intézkedések egész említette az egészségügyi 
sora született a föltételek osztály vezetője, hogv az 
javítására. úgynevezett alapellátásokat 

A rendelők felszerelését bizonyos tanyai körzetekben 
minisztériumi normák sza- is feilesztenünk kell a közel 
bályozzák, mindenütt igye- jövőben csakúgy, mint 
keznek ezt kötelező előírás- községekben letelepedő sza' 
nak tekinteni. Év elején a orvosi hálózatot. 


